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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor vezetnek be további kedvezményeket a 
legalacsonyabb nyugdíjban részesülők számára a megnövekedett energiaköltségek 
fedezésére?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

Egy dunaújvárosi nyugdíjas közösség fordult hozzám levelével, melyben az energiaszámlák várható
növekedésének visszásságaira hívták fel a figyelmet.

Már  maga  a  rezsi  emelkedésének  tényére  is  magyarázatot  várnak.  A  korábbi  kormányzati



 
nyilatkozatok  során  ugyanis  olyan  mondatok  hangzottak  el,  miszerint  „az  E.ON  földgázipari
érdekeltségeinek  visszavásárlása  szociális-  és  energiabiztonságot  garantál  a  magyar  emberek
számára. Garantálja a rezsicsökkentés biztonságát és olyan eszközt ad a kormány kezébe, amellyel
végre  beleszólása  lehet  a  magyar  lakosság  gázellátását  érintő  kérdésekbe",  vagy  éppen
"Magyarország többé nem áll kiszolgáltatottan és feltett kezekkel a lakosság gázellátását érintő
ügyek előtt." Ezek alapján úgy gondolják tehát, hogy az energiaárak meghatározására elsősorban a
kormánynak van hatása, az alacsony energiaárakra pedig számos alkalommal vállaltak garanciát.
Meglátásuk  szerint  tehát  elsősorban  hatékonyabb  energiapolitikával,  költségvetésen  belüli
átcsoportosítással kell kezelni a kialakult helyzetet.

Tapasztalataik szerint a szolgáltatási díjak emelkedése elsősorban az eddig is rendkívül szűkösen
élő,  legalacsonyabb  nyugdíjjal  rendelkezőket  hozza  kilátástalan  helyzetbe.  Többszázezer  olyan
szépkorú honfitársunk van, akinek a nyugdíja még a 100 ezer forintot sem éri el. Ilyen alacsony
összegből egészen biztosan nem lehet a hirtelen kirobbanóan magassá váló rezsiköltségeket és a
folyamatosan  emelkedő  élelmiszerárakat  fedezni.  Olyan  azonnali  kormányzati  intézkedésre  van
szükség, ami minden öregségi nyugdíjkorhatárt elérő számára fedezi a biztos megélhetés költségeit.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Miért vezetik vissza külső okokra a rezsi emelkedését, amikor az energiaárak alacsonyan
tartására többször is garanciát vállaltak? 

2.  Mikor  vezetnek  be  további  kedvezményeket a legalacsonyabb  nyugdíjban  részesülők
számára a megnövekedett energiaköltségek fedezésére?

3.  Támogatják-e,  hogy  az  átlagnyugdíj  alatti  ellátásban  részesülők  a  fűtési  időszakban
legalább 10 ezer forint értékű rezsitámogatásra szóló utalványt kapjanak havonta?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárokat természetesen tájékoztatni fogom.
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